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S L O V O    S T A R O S T K Y

Vážení spoluobčané!
V uplynulých měsících pro-

bíhaly v plném proudu práce  
na zateplení KD a penzionu 
Hodůnka, v nejbližší době nás 
čekají dokončovací práce na nové 
podlaze sálu a přísálí a bude se 
finišovat se všemi pracemi, které 
je ještě třeba dokončit. Nová tvář 
obrovské budovy KD a penzionu 
možná vyvolává v některých ob-
čanech různé pocity a kritizují 
zvolenou barvu fasády, vymýšle-
jí různé přezdívky nové budovy, 
naříkají nad zrušenou a odboura-
nou pergolou. Rozumím a chápu 

jejich nejistotu, ale protože jsme 
již převzali architektonický návrh 
na řešení veřejného prostranství 
v okolí KD, postupujeme v sou-
ladu s tímto řešením a vzhledem  
k nutnosti získat na další realizace 
finanční prostředky, budou další 
úpravy probíhat v etapách. Pro-
tože byl architektonický návrh 
předložen zastupitelstvu a to jej 
schválilo, bude třeba provést ješ-
tě řadu přípravných kroků, nežli 
dojdeme až do závěrečné fáze. 
Abyste získali představu, kam se 
tento prostor bude ubírat, přiklá-
dám i fotografie vizualizací, které 

zpracovala skupina architektů 
Grimm Architekti. V rámci při-
pravované další etapy bude vybu-
dována nová terasa, v další fázi 
bude řešen veřejný prostor před  
a za KD, v závěrečné etapě by 
měl být vybudován nový vchod  
do sálu KD, který se v současné 
době nachází zcela nelogicky 
v zadní části budovy. Původ-
ní vchod a zázemí by přirozeně 
zůstaly zachovány, ale hlavní 
vchod, který má být z hlavní 
silnice, by byl řešen přístavbou 
pavilonu v místě salonku re-
staurace. Prohlédněte si sami 

na fotografiích, zda výsledek, 
ke kterému bychom se rádi  
za pár let dostali, bude stát za to. 

Dalším již zahájeným pro-
jektem je projekt pro Základní 
školu ve Štěpánově nad Svratkou 
s pracovním názvem: Infrastruk-
turou k odbornému vzdělává-
ní. V rámci této nejen stavební 
akce bude postavena nová poly-
technická učebna na dvoře ZŠ –  
v místě starých sklepů. Na stře-
še učebny vznikne místo pro 
venkovní výuku ve formě za-
střešeného altánu. Kromě této 

(pokračování na str. 3)

V pátek 22. června začala prv-
ní akce z programu Štěpánov-
ského kulturního léta. Tím bylo 

divadelní představení ochotnic-
kého spolku Vířina Vír Manžel-
ství na druhou aneb Barillonova 
svatba. Ostřílení divadelníci opět 
přítomné nezklamali a v klidu 
nezůstala jediná bránice. Pří-
jemná podívaná tak pomohla za-
pomenout na zimu, kterou nám 
přineslo počasí. 

To se příliš neumoudřilo ani 
pro nedělní pokračování. Tento-

krát bylo na programu vystou-
pení aktérů divadla NETRA-
TRDLO. Paní Lenka Cacková  
se svým bratrem zaujali a přede-
vším vtáhli do dění přítomné děti 
tentokrát s dopravním tématem. 
Následoval působivý poslech 
cimbálové kapely a nedělní od-
poledne zakončilo velmi zdařilé 
vystoupení místního ochotnické-
ho spolku VOFUK. Hra Ve škole 

je bomba byla skutečně bomba  
a naši divadelníci se ve svém vol-
ném čase dokázali skvěle připra-
vit a přinesli nám nevšední kul-
turní zážitek. Děkujeme! 

Po celou dobu atmosféru do-
kresloval jarmark s řadou dobrot 
i výtvarných skvostů. 

Srdečně Vás zveme na další 
akce ŠTĚKULE. 

Stanislava Kubíková

 Ště pá novské   k u lt u r n í   lé to   v   pl ném   proudu    Š T Ě K U L E  2 018
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Výpis  z  usnesení  zastupitelstva  městyse
Usnesení č. 20/2018

ze zasedání Zastupitelstva městyse Štěpánov nad Svratkou konaného 
dne 19. dubna 2018 v 18 hodin v zasedací místnosti

ÚM ve Štěpánově nad Svratkou

Zastupitelstvo městyse Štěpánov nad Svratkou:
       BERE NA VĚDOMÍ: 
- zprávu o činnosti rady městyse 
- zprávu o činnosti výborů a komisí

       SCHVALUJE:
- návrhovou komisi ve složení Mgr. Kubíková S., Horák A. 
 pro: 12  proti: 0  zdržel se: 0
- zapisovatele: Mgr. Alenu Boháčovou
 pro:  12  proti: 0  zdržel se: 0
- ověřovatele zápisu: Čuprová S., Ostrýž O.
 pro:  12  proti: 0  zdržel se: 0
- Vícepráce a méněpráce při realizaci projektu „Snížení energetické 
náročnosti – kulturní dům s restaurací a penzionem Štěpánov“ v před-
loženém znění a cenovou nabídku firmy Staredo a. s. na opravu podla-
hy KD ve výši 1.164.609,91 Kč bez DPH
 pro:  12  proti: 0  zdržel se: 0
- Odstranění stávající pergoly u penzionu Hodůnka a její vyřazení  
z majetku městyse
 pro:  12  proti:  0  zdržel se: 0
- Žádost o finanční příspěvek na údržbu hřišť, dopravu mládeže a čin-
nost FK Železárny Štěpánov, z.s. na rok 2018 ve výši 100.000,- Kč,
žádost o finanční příspěvek na Memoriál Jana Havelky turnaj mládeže 
na rok 2018 ve výši 3.000,- Kč
 pro:  12  proti: 0  zdržel se: 0
- Žádost o podporu činnosti záchranné stanice pro handicapované ži-
vočichy Vendolí ve výši 1.000,- Kč
 pro:   11  proti: 1  zdržel se: 0
- Nabídku firmy Černohlávek OIL na sběr použitého kuchyňského 
oleje pro:  12  proti: 0  zdržel se: 0
- Uzavření smlouvy o věcném břemeni č.: NM-014330047245/002 – 
pozemek parcelní číslo 1111 v  k. ú. Štěpánov nad Svratkou
 pro:  12  proti: 0  zdržel se: 0
- Uzavření smlouvy o věcném břemeni č.: NM-014330047245/001 
– pozemek parcelní číslo 183/1, 183/8, 184/1, 329, 330, 331/1, 322/5, 
324/10, 345, 235/6, 320/1, 321/3, 322/13  v  k. ú. Olešnička
 pro:  12  proti: 0  zdržel se: 0
- Zachovat stávající počet 15 členů zastupitelstva na období 2018 – 2022
 pro:  12  proti: 0  zdržel se: 0
- Rozpočtová opatření č. 2, 3/2018
 pro:  12  proti: 0  zdržel se: 0
       
       UKLÁDÁ:
- starostce městyse vyvolat jednání s příslušnými orgány k umístění 
dopravního značení, semaforu na zpomalení rychlosti a zastávky u ZŠ

Usnesení č. 21/2018
ze zasedání Zastupitelstva městyse Štěpánov nad Svratkou konaného 

dne 26. června 2018 v 18 hodin v zasedací místnosti
ÚM ve Štěpánově nad Svratkou

 
     BERE NA VĚDOMÍ: 

- zprávu o činnosti rady městyse 
- zprávu o činnosti výborů a komisí
- Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření městyse Štěpánov  
nad Svratkou za rok 2017
       SCHVALUJE:
- návrhovou komisi ve složení Mgr. Kobzová L., Opatřil M. 
 pro: 12  proti: 0  zdržel se: 0
- zapisovatele: Mgr. Alenu Boháčovou
 pro:  12  proti: 0  zdržel se: 0

- ověřovatele zápisu: Mgr. Kubíková S., Horák A.
 pro:  12  proti: 0  zdržel se: 0
- zařazení nových bodů programu:
bod č. 15: příspěvek na vybavení dětského oddělení Nemocnice Nové 
Město na Moravě
bod č. 16: žádost o poskytnutí půjčky na vybavení pokojů Penzionu 
Hodůnka
bod č. 17: žádost o povolení vybudování přístupové cesty na pozemek 
parc. č. 15/2 k. ú. Štěpánov nad Svratkou
 pro:  12  proti:  0  zdržel se: 0
- Možnost pořízení měřící soustavy firmy ODOUR ve spolupráci s Že-
lezárnami Štěpánov v rozsahu analytických trubiček a měřícího kuf-
říku a pověřuje ekologickou komisi vyvolat jednání s Ing. Autherskou 
a Železárnami Štěpánov
 pro:  12  proti:  0  zdržel se:  0
- Celoroční hospodaření městyse a závěrečný účet městyse Štěpánov 
nad Svratkou za rok 2017 včetně Zprávy o výsledku přezkoumání hos-
podaření městyse Štěpánov nad Svratkou, IČ:00295558 za rok 2017 bez 
výhrad pro:  12  proti: 0  zdržel se: 0
- Účetní závěrku městyse Štěpánov nad Svratkou za rok 2017
 pro:  12  proti:  0  zdržel se: 0
- Cenovou nabídku na vypracování projektové dokumentace pro pro-
vedení stavby nové terasy u Penzionu Hodůnka ve výši 50.000,- Kč bez 
DPH Grimm Architekti
 pro:  12  proti: 0  zdržel se: 0
- Zadání cenových nabídek na přeložku plynového vedení na pozem-
cích parc.č. 1064/1, 1064/2, 1064/5 a 30/3 v k. ú. Štěpánov nad Svrat-
kou, včetně projektové dokumentace
                    pro:   12  proti: 0  zdržel se: 0
- Smlouvu o dílo se zhotovitelem stavby v rámci VZMR: „Infrastruk-
turou k odbornému vzdělávání na ZŠ ve Štěpánově nad Svratkou – 
stavební práce“ s vybraným zhotovitelem na základě doporučení 
hodnotící komise ze dne 26. 6. 2018 a po ověření všech doložených 
dokumentů administrátorem veřejné zakázky ve výši 4.231.000,- Kč 
bez DPH s firmou STAREDO s.r.o.
 pro:  12  proti: 0  zdržel se: 0
- Revokovanou žádost o finanční příspěvek na údržbu hřišť, dopra-
vu mládeže a činnost FK Železárny Štěpánov, z.s. na rok 2018 ve výši 
50.000,- Kč a účelově na nákup nové sekačky podílově ve výši 62.000,- 
Kč pro:  12  proti: 0  zdržel se: 0
- Žádost o finanční podporu Linky bezpečí, z.s. ve výši 1.000,- Kč
 pro:  10  proti:   1  zdržel se: 0
- Rozpočtové opatření č. 4/2018 v předneseném znění
 pro:  11  proti: 0  zdržel se: 0
- Příspěvek na vybavení dětského oddělení Nemocnice Nové Město  
na Moravě ve výši 8.000,- Kč
 pro:  11  proti:  0  zdržel se: 0

      NESCHVALUJE

- Žádost o finanční podporu Asociace rodičů a přátel ZP dětí ČR, z.s., 
Klub RADOST Prostějov
 pro:  0  proti:  11  zdržel se: 0
- Žádost o finanční podporu – Babybox nové generace v Nemocnici 
Jihlava pro:  0  proti:  11  zdržel se: 0
-Žádost o odkoupení pozemku parcelní číslo 368/2 v k. ú. Vrtěžíř –  
P. Ostrý pro:  0  proti:  11  zdržel se: 0
- Žádost o poskytnutí půjčky na vybavení pokojů Penzionu Hodůnka
 pro:  0  proti:  11  zdržel se: 0

      UKLÁDÁ radě městyse:

- vyvolat jednání na místě samém k posouzení žádosti o povolení vy-
budování přístupové cesty na pozemek parcelní číslo 115/2 v k. ú. Ště-
pánov nad Svratkou
- vyvolat jednání s nájemcem Penzionu Hodůnka o zpracování finanč-
ní rozvahy na základní vybavení pokojů penzionu

Zapsala Mgr. Alena Boháčová
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S L O V O    S T A R O S T K Y (pokračování ze str. 1)

stavby, pro kterou je právě vy-
bírán zhotovitel, bude poříze-
no nové technické vybavení  
do IT učebny a učebny jazyků, 
dále nové vybavení pro polytech-

nickou učebnu, 
včetně moderních 
pracovních stolů 
s plnou výbavou, 
CNC strojů, 3D  
tiskárny a keramic-
ké pece. Věřme,  
že nově vybavené 
prostory budou 
přínosem pro roz-

voj pracovní a technické zruč-
nosti žáků a pro zlepšení jejich 
jazykových a IT dovedností.

V současné chvíli zatím neví-
me, zda nám byla přidělena do-

tace na vybudování chodníku, 
do konce června bychom ale roz-
hodnutí měli znát.

Léto bude plné nejen staveb-
ního ruchu, ale 
také řady příjem-
ných kulturních 
akcí, které pro Vás 
chystáme v rám-
ci ŠtěKuLe 2018  
a na které jste 
všichni srdečně 
zváni.

A nám všem pře-
ji příjemné a méně 

horké léto!

Šárka Kunčíková,
starostka městyse

S P OL E Č E N SK Á
    K RON I K A

Narozené děti: 
 Dominika Rychtaříková
 Jaroslav Kříž
 Šimon Daniel Staněk

Významné životní jubileum oslaví v měsících 
červenec - září 2018:

Bučková Svatoslava Pučálka Zdeněk
Chalupníková Miloslava Hošek Jaromír 
Polák Lubomír  Hřebíček Rudolf
Havelka František Matoušek Josef

B
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Vítání občánků proběhlo v pondělí 16. dubna 2018 v obřadní síni 
úřadu městyse. Přivítali jsme nové občánky: Amálii Sedláčkovou, 

Lindu Hadaščokovou a Alfreda Hadaščoka

Na začátku byla v poslední 
době dost často opakovaná věta: 
"KAM S TÍM akčním, novým 
zbožím?" Potřebovali bychom 
více prostoru, regálů a polic  
na vybalování. Nových druhů 
výrobků stále přibývá a nelze ob-
jednávat zboží tak, aby se osvěd-
čené vypouštělo.

V únoru 2018 jsme zažádali  
o rekonstrukci (po 9 letech od 
poslední), kterou nám naše vede-

ní schválilo. Proběhla ústní do-
hoda, jak a o kolik se zvětší pro-
dejní místnost a zmenší skladové 
prostory. Koncem března 2018 
jsme dostali plány a rozpis prací.

Přestěhování zboží z příze-
mí do prvního patra budovy 
obchodního domu proběhlo  
1. května s pomocí našich býva-
lých spolupracovnic (které nám 
pomáhaly i před otevřením nové 
prodejny) a manžela. Záměr pro-
dávat od 2. května "nahoře" se 
nám nepodařil díky nezapojené 
technice (PC).

S úmorným teplem a na kaž-
dém kroku nedostačujícím mís-
tem jsme se potýkali od 3. května 
do 25. května a při tom všem se 

v přízemí bouralo, stavělo, ob-
kládalo, osvětlovalo, malovalo, 
uklízelo a poslední 4 dny před 
otevřením vybalovalo zboží.  
V neděli 27. května jsme douklí-
zeli a v pondělí 28. 5. 2018 (třetí 
termín od plánovaného 23. 5.  
a 25. 5.) se otevírala nově zrekon-
struovaná prodejna s ochutnáv-
kou zboží od dodavatele Enpeka 
Žďár - pečivo, lahůdkami od 
dodavatele Sláma Bíteš a dárkem  
za nákup.

Je na každém, jak si zhodnotí 
úroveň prodeje...

Děkujeme všem zákazníkům, 
kteří k nám chodili nakupovat  
v době přestavby a chodí i po ní.

Ludmila Markytánová 

REKONSTRUKCE  PRODE JNY   COOPČISTÁ  VYSOČINA
Štěpánovští se opět zapojili do 

projektu Čistá Vysočina. Přes 
komplikaci s přesunem akce 
se podařilo projít naplánované 
oblasti a opět s notnou dávkou 
„úlovků“. Letos nám přálo poča-
sí, tak pohled na odpadky nebyl 
tak ponurý. Ale zajímavosti, stej-
ně jako v předešlém roce, se roz-
hodně objevily. Děkujeme všem, 
kteří se zapojili.

Stanislava Kubíková

Etapa 1 - stávající stav Etapa 4 - dostavba pavilonuEtapa 3 -úprava veřej. prostorEtapa  2 - výstavba terasy

Kulturní dům dříve

Kulturní dům dnes
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Ekologick á komise opět jedna l a

V letošním roce doposud pro-
běhla dvě jednání ekologické  ko-
mise zastupitelstva městyse nad 
pravidelně řešenou problemati-
kou negativního vlivu místních 
železáren na okolí.

První schůzka proběhla opět  
v Železárnách Štěpánov za pří-
tomnosti Milana Hutáka, Iva 
Jílka a Lenky Havlíkové za spo-
lečnost, městys pak zastupo-
vali starostka Šárka Kunčíko-
vá, Milan Opatřil, Pavel Stárek  
a Vratislav Kubík. Vedle diskuze 
o nočním hluku, proběhlé vý-
sadbě zeleně, plánovaných in-
vesticích apod. byl stěžejním 
tématem dodatečný monitoring 
kvality ovzduší v okolí firmy. 

Tuto možnost prodiskutovalo 
zastupitelstvo v minulém roce  
s cílem nezávisle zanalyzovat, 
jaké látky a v jakém množství ob-
sahuje ovzduší v okolí podniku, 
kde jsou obyvatelé dlouhodobě 
obtěžováni zápachem. 

Vedení městyse ve spolupráci  
s Krajským úřadem Kraje Vyso-
čina a Zdravotním ústavem vy-
jednalo možnosti měření ovzdu-
ší, přičemž Zdravotní ústav  
ke sledování doporučil tři uka-
zatele – oxid siřičitý, benzen  
a furfurylalkohol. Součástí jed-
nání bylo i spolupodílení se na 
nemalých finančních nákladech 
na asi jeden měsíc trvající měře-
ní během léta ze strany železáren  

a kraje. 
Tyto možnosti byly konzul-

továny i s nezávislými odborní-
ky na sledování kvality ovzduší  
se závěrem, že by navržené řešení 
kvůli omezenému spektru sle-
dovaných látek pravděpodobně 
nevedlo k původně zamýšlenému 
cíli. 

Situace byla následně prodis-
kutována v únoru tohoto roku na 
zasedání zastupitelstva a ekolo-
gická komise byla pověřena zjistit 
více informací k alternativním 
možnostem měření zápachu spe-
cializovanou firmou. 

V květnu pak proběhlo zmi-
ňované druhé jednání ekologic-
ké komise tentokrát na úřadu 

městyse s ředitelkou společnosti 
Odour, která navrhla řešení pro 
dlouhodobé sledování ovzduší  
s širším spektrem měřených uka-
zatelů. Stav koncentrací vybra-
ných látek by bylo navíc možné 
veřejně sledovat on-line. Na-
bídka byla následně předložena 
zastupitelstvu 26. června s tím, 
že zastupitelé schválili možnost 
pořízení monitorovací sestavy  
a uložili ekologické komisi vy-
volat společné jednání s firmou 
Odour i železárnami k podrob-
nější specifikaci.

Za ekologickou komisi 
Vratislav Kubík 
a Milan Opatřil

Z P R Á V I Č K Y  O D  Ž E N
O čarodějnicích a fotbalovém 

zápasu se můžete dočíst na ji-
ném místě v tomto čísle. Ale také 
nás čekaly další akce. V květnu 
jsme jely za květinami. Zahrad-
nictví v Šebrově, Doubravicích  
nad Svitavou a Lhotě Rapotině 
nás vždy naladí na tu správnou 
jarní pěstitelskou notu. Pestré 
barvy květin teď krášlí i naše 
zahrádky. Žluté kvítky jsme na-
bízely v rámci Českého dne proti 
rakovině a všem děkujeme za ka-
ždoroční podporu. 

Spolu s ÚM a FK Železárny 

Štěpánov byl naplánován na za-
čátek června Sportovní den pro 
děti. Déšť, který bychom za ji-
ných okolností uvítaly s nadše-
ním, nám plány trošku překazil.  
I tak jsme dětem, které svůj svátek 
přišly oslavit, vykouzlily úsměv 
na tvářích. Bavil je fotbal v dešti  
i sportovní hry, které se mohly 
uskutečnit pod stříškou. 

Teď se pilně chystáme na Pla-
viádu, kterou nám snad už déšť 
nepokazí. 

Všem přejeme krásné léto plné 
pohody.                            Vaše ženy

PODĚKOVÁNÍ
Při letošním 22. ročníku sbírky 

ČDPR jste od našich žen nakoupili 
350 žlutých kytiček 

a na sbírkový účet tak přišpěli 
částkou  9.769,- Kč

Moc děkujeme za pomoc dobré věci!
ČSŽ Štěpánov nad Svratkou 

Čarodějnice připravily překvapení
v podobě zvonivého předtančení.
Nehrály si na žádné studánkové víly,
své kouzelné boky pořádně rozvlnily.
A že jim to s košťaty čertovsky slušelo!!
Po tanci při soutěžích pak bylo veselo!
Děti si plnění úkolů radostně užívaly,
slaďounké odměny na ně pak čekaly.
Hasiči se postarali nejen o občerstvení,
ale i o hudbu k okouzlujícímu tančení.
Za noci pak plameny do výšky šlehaly!
Místo dam s košťaty jen jiskry létaly!
Nezoufejme, třeba se za rok dočkáme
a nějakou dívku na koštěti potkáme!!            LM

Č
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Autem tam a pěšky zpět

Po čtyřech letech  se školní 
družina opět vydala na  návště-
vu cvičáku Kynologického klubu 
Bystřice nad Pernštejnem. Tomáš 
a Kateřina Makovští a členové  
klubu se svými  pejsky předvedli 
dětem ukázky poslušnosti, vý-
cviku a obrany.  Třicet dětí  spolu  

se svými rodiči  prožilo pěkné 
nedělní dopoledne. Bez spoluprá-
ce rodičů, prarodičů a příznivců 
školní družiny by to nešlo.  Evě  
a Mirkovi děkujeme  za trasování 
lesních cest, Horníčkům z Kozlo-
va za sladké  pohoštění a prohlíd-
ku hospodářství, SDH  Štěpánov 
nad Svratkou a  panu Miroslavu 
Nečesánkovi  za zajištění dopra-
vy na cvičák. Fotografie z akce 
naleznete na školním webu.  
A nyní již předávám pero dětem.  

Jana Poláková
V neděli 20. 5. se uskutečnil 

výšlap na cvičák nad Lesoňovice. 
Tam nás odvezli hasiči Štěpánov 

hasičským autem. Na cvičáku 
jsme si prvně opekli párky a pak 
nám předvedli různé pokyny  
a povely pro výcvik psů. Nejlepší 
byla ukázka, když pes chytá zlo-
děje /záškodníka/. Kdo měl od-
vahu, mohl si to sám vyzkoušet. 
Moc se to všem líbilo. Domů jsme 
šli pěšky lesní cestou přes Kozlov. 
Na Kozlově u Horníčků jsme  
se šli podívat na krávy, telata  
a prasata. Paní Horníčková nám 
dala výborné koláče. Byl to moc 
pěkný výlet.            

Ondřej Kadlec

Mně se líbilo, jak pejsek bránil 
svého pána před lupičem. Pejsci 

také pěkně aportovali a skákali 
přes překážky. Cesta zpět byla 
dlouhá, ale zvládl jsem to. 

Joe Mřihlad
Naše setkání s pejsky na cvičá-

ku bylo fajn. Nejvíce se mi líbilo 
kousání do rukávu a chytání zlo-
děje. Pejsci si od nás vzali i paml-
sek. Počasí nám přálo, sluníčko 
se smálo. Byl to hezký den. 

Natálie Humpolíčková
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ŠTĚPÁNOVŠTÍ  RODÁCI  A  OSOBNOSTI

25.  JIŘÍ  VESELSKÝ
(26. 7. 1933 Kyjov  -  18. 4. 2004 Kyjov) 

B á s -
ník, syn 
Ja ro s l av a 
Veselské-
ho. Jiří 

studoval střídavě na gymnáziu  
v Kyjově, Kroměříži a Brně. 
Bývá označován za erotického 
lyrika, často je mu vytýkána 
pornografie a pedofilie. Od osmi 
let psal říkanky, od čtrnácti ver-
še. V 16 letech zaujal svými bás-
němi Holana, Halase, Demla, 
Nezvala a vydobyl si přezdív-
ku moravský Rimbaud. Milan 
Kundera ho označil za posled-
ního prokletého básníka. Vesel-
skému už jako patnáctiletému 
vyšla v roce 1948 v Kyjově ná-
kladem jeho otce poéma Maria. 
Stal se mužem mnoha povolání. 

Po maturitě v Kyjově (1953) 
byl dva roky učitelem na od-
borném učilišti v Hlučíně  
a ve Vítkovicích. Zároveň dál-
kově studoval češtinu a historii 
na FF v Olomouci (1953 – 1955; 
1975 – 1976), pak studoval  
na FF UJEP v Brně dějiny umě 
ní, v obou případech studia 
nedokončil. V letech 1956 – 
1957 byl knihovníkem Kraj-
ské lidové knihovny v Ostravě.  
Od roku 1951 do 1957 byl čle-
nem KSČ, pak jej vyloučili. Poté 
střídal krátkodobá dělnická za-
městnání, mj. byl pomocníkem 
malíře Matala (1959 – 1960).  
V roce 1961 byl krátce kni-
hovníkem Klubu železničářů  
v Břeclavi, pak se stal archivá-
řem n. p. Texlen v Trutnově.  
V letech 1963 – 1966 pracoval 
jako zámecký správce a kni-
hovník na zámku v Kuksu, kde 
vznikla jeho rukopisná studie  
o tamním pobytu Jakuba De-
mla. V roce 1966 se přestěhoval  
do Brna a věnoval se studiu 

českých dějin 9. a 10. století. 
Později pracoval jako archivář  
n. p. Silnice Brno (1969 – 1979), 
korektor brněnského Rudého 
práva (1980 – 1985) a redaktor 
Zpravodaje československých 
autoopraven (1985 – 1990). 
Od roku 1991 byl v důchodu  
a žil převážně v Kyjově.

Vydal bibliofilie Maria (1948), 
Asi tak (1956), Rimbaud (1957), 
Únor (1958), Žarošická pouť 
(1964), A poslední (1966). Sbír-
ky Nezaručené pověsti (1996), 
Mýtus organismu (1997), Tran-
sy (1999), Zpívající biochemie 
(2003) a výbory Dívenky jdou 
Brnem (1995), Všechny tvé dív-
čí nanicovatosti (2000), Luna je 
za vlakem poslední nárazník... 
(2003). 

S básníkem jsem nějaký čas 
vedl korespondenci a Jiří Ve-
selský vzpomínal na své pobyty  
ve Štěpánově. Za farářem Peš-
kem si chodil půjčovat knihy.  
V červenci 1998 také popsal 
důvod, proč už nemůže přijet  
do Štěpánova: „Mám zlý podmí-
něný reflex ze Štěpánova: sklouzl 
jsem tam po ledu před 39 lety, 
zlomil si levou ruku, zlomenina 
dlouho srůstající jako by ke vše-
mu právě teď ožila…“

Zdeněk Plachý jej charakte-
rizoval slovy: „Obdivoval soci-
alistický realizmus, vyznával se  
z lásky k Panně Marii a v témže 
řádku vyvolal mysticky erotic-
ký pedofilní obdiv k odkrytému 
kotníčku nezletilého děvčátka.  
S jeho tvorbou si nevěděli rady 
ani komunisté, ani katolíci. Ta-
kový talent bývá provázen na-
prostými rozpaky a bezradností 
v osobním životě. Zjevně odmítal 
pravidelnou starost o svou těles-
nou stránku.“

Hynek Jurman

Mladí hasiči se nenudí

SDH Štěpánov nepředstavuje 
jenom sbor dobrovolných hasi-
čů, kteří pomáhají, když je třeba, 
ale také se věnuje místním dětem  
s výcvikem požárního útoku. Být 
hasičem neznamená jen cvičit 
útok, ale také zapojení se do růz-
ných akcí. Jednou takovou akcí je 
bowling, který se letos konal 8. 4. 
ve Víru.

Další velice oblíbenou aktivi-
tou je každoroční sjíždění řeky, 
například loni to byla Sázava  
a letos nás čeká krásná Jizera. Le-
tošní mimořádnou akcí pro naše 
hasiče se stala „Hasičská jízda  
T. G. Masaryka“, která se konala 

25. května a měla zastávku i u nás 
ve Štěpánově na náměstí. Jedna-
lo se o setkání hasičů s ukázkou 
novodobé a historické techniky 
ke 100. výročí založení Českoslo-
venska. 

Od 23. června naše mladé ha-
siče čeká spousta závodů. V zimě 
sice necvičíme, ale ani tak ne-
zahálíme a jezdíme na bruslení  
do Bystřice. Děti se výcviku vě-
nují pravidelně alespoň jednou 
týdně na místním koupališti. 
Svoji úlohu berou vážně a jde jim 
to velice dobře, jednou z nich jistě 
budou výborní hasiči.

Simona Hrubešová

DEN S LESY ČR 

Základní a mateřská ško-
la uspořádala na konci května 
školní akademii. I když jsme se 
sešli na netradičním místě v KD 
v Ujčově a v neobvyklém čase, 

potěšila nás hojná účast veřej-
nosti. Prezentovali se zde nejen 
žáci jednotlivých tříd ZŠ a MŠ, 
ale také děti zapojené do různých 
zájmových kroužků, které naše 

škola nabízí. Ka-
ždé vystoupení si 
vysloužilo hlasitý 
potlesk a příjemná 
atmosféra prová-
zela celý podvečer. 
I proto doufám, 
že se při podobné 
akci opět brzy se-
tkáme. 

Iva Ostrá

Š K O L N Í   A K A D E M I E

Plánované akce
7. 7.   5. ročník Štěpánovské lávky
27. - 29. 7.  Letní kino (U Maryši)
4. 8.   11. ročník turnaje trojic v nohejbalu 
1. 9.   Rozloučení s prázdninami 
8. 9.   Hry bez hranic  (Dalečín)
Podrobnější informace sledujte na plakátech 
                                           a na štěpánovských webových stránkách!

V pátek 8. 6. 2018  se žáci 4. - 6. 
třídy ZŠ ve Štěpánově nad Svrat-
kou  vypravili do Nedvědice,  
kde se společně s žáky z jiných 
škol zúčastnili programu s ná-
zvem Den s Lesy ČR.

V okolí hotelu My-
slivna byla připravena 
soutěžní trasa, na které 
děti plnily ve skupin-
kách různé úkoly jako 
např. poznávání stop 
zvířat, házení šišek 
na cíl nebo střelba ze 
vzduchovky.

Během dopoledne 
byl připraven i doprovodný pro-
gram - ukázka dravců, přetaho-
vání lanem a laserová střelnice.

Akce se vydařila a dětem se 
velmi líbila.

Radka Pučálková
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Dopravní soutěž 
mladých cyklistů 
V úterý 22. května se v Novém 

Městě na Moravě konalo okresní 
kolo dopravní soutěže. Naši školu 
reprezentovalo družstvo mlad-
ších žáků (žáci 4. a 5. ročníku)  
a družstvo straších žáků (žáci  
8. ročníku). 

Úkolem každého týmu bylo 
nasbírat co nejmenší počet 
trestných bodů v jízdě po do-
pravním hřišti, v jízdě zruč-
nosti, při dopravních testech 
a testech první pomoci. Druž-
stvo mladších žáků vybojo-
valo krásné, i když trošku ne-
vděčné, 4. místo. Starší žáci si 
na krk pověsili zlaté medaile  

za vítězství ve své kategorii. 
Odměnou jim byla také spousta 
věcných cen a především postup  
do krajského kola.

Krajské kolo se konalo ve 
čtvrtek 7. června v Moravských 
Budějovicích. Čekala nás velmi 
dlouhá a v horkém počasí velmi 
náročná cesta autobusem.  

Nutno podotknout, že kraj-
ské kolo soutěže bylo perfektně 
zorganizované, ovšem čekání 
na výsledky se zdálo nekoneč-
né. Žáci naší školy obsadili 11. 
místo. Všem zúčastněným patří 
poděkování za úspěšnou repre-
zentaci a za statečný a bojovný 
výkon. Konkurence ostatních 
týmů zde byla opravdu veliká.

Soňa Halámková

Ve čtvrtek 31. 5. 2018 jsme se 
společně s žáky čtvrtého a pátého 
ročníku vydali na exkurzi do Vo-
dárny ve Švařci. 

Po krátké pěší vycházce nás 
čekala několikahodinová pro-
hlídka areálu. Mnohé z nás udi-
vila velikost celého komplexu čis-
tičky a hlavně způsob, jakým se 
z vody ve Vírské přehradě vyrábí 
pitná voda. V mysli žáků utkvěla 
především dvě akvária s rybami, 
které „hlídají“ vodu v přehradě.  
Příjemným obohacením pro-
gramu byly pokusy, při kterých 
měli žáci poznávat, čím byla 
voda znečištěna. Některé vzor-
ky bylo možné ochutnat, jiné se 

daly identifikovat pouze čichem. 
Celé dopoledne bylo korunováno 
nečekanou třešničkou v podobě 
ledňáků, které jsme dostali. 

Cesta zpět byla v horkém po-
časí docela náročná. Převažovaly 
však pozitivní dojmy z příjemně 
stráveného dopoledne. Za umož-
nění exkurze, provedení areálem 
a za spoustu cenných informací 
děkujeme paní Heleně Sudové.

Soňa Halámková

Exkurze

V MŠ se opět besedovalo s rodiči
V červnu proběhla poslední 

z plánovaných besed z projek-
tu „Společným vzděláváním ke 
zvýšení kompetencí dětí a žáků“. 
Celkem jsme pro rodiče připravi-
li šest zajímavých setkání zamě-
řených na dětský svět. Dubnové 
téma měla v režii psycholožka 
z pedagogicko - psychologické 
poradny - Mgr. Lenka Palečko-
vá. Pozornost byla zaměřena na 
školní zralost. Pro květen to bylo 
téma „Jak vést děti k zodpověd-
nosti aneb Mám zodpovědnost za 
to, co udělám i neudělám“ s Ivou 
Řehůřkovou. Hlavní myšlenkou 
tohoto setkání bylo jít vlastním 
příkladem svým dětem a to nejlé-
pe po dobu prvních šesti let, kdy 

si dítě vše nejintenzivněji vštěpu-
je do svého podvědomí. Poslední 
z těchto odborně zaměřených 
tematických setkání neslo název 
„(NE)bezpečný internetový svět“ 
s Ing. Jitkou Zelenou. Přítomní 
rodiče se mohli dozvědět o nej-
různějších aktuálních tématech, 
která jsou v rámci internetu ře-
šena. Dostalo se na pojmy kyber-
šikana, kybergrooming, sexting 
apod. Nezapomnělo se ani na to, 
jak se bezpečně na „síti“ pohybo-
vat. Dále, jak je důležité vědět, co 
děti na internetu dělají a občas  
s nimi ten čas u počítače strávit. 
Jsme rádi, že si besedy našly své 
pravidelné posluchače.

Stanislava Kubíková

Český ráj
Dne 16. května se vydala  

7. třída na školní výlet do Čes-
kého ráje. Byli jsme ubytovaní 
v chatovém táboře Jinolice, kde 
jsme strávili dvě noci.

Cesta tam byla dlouhá. Jeli 
jsme několika vlaky. Po cestě 
jsme se zastavili v Jičíně, Val-
dickou bránou jsme prošli na 
Valdštejnovo náměstí. Tam jsme 
viděli renesanční a barokní měš-
ťanské domy. Po celém obvodu 
náměstí je podloubí. Pak jsme 
pokračovali v cestě, až jsme do-
razili do našeho cíle. Nejdříve 
jsme se ubytovali a dostali tep-
lou večeři.

Další den po snídani jsme vy-
razili podívat se na Hruboskal-
sko. Prošli jsme 7,5 km dlouhou 
naučnou stezku. Čekaly nás 
nádherné výhledy. Procháze-
li jsme úzkými cestami mezi 
skálami. Když jsme se vraceli, 
potkal nás ke konci cesty déšť. 

Dostali jsme ale opět teplou veče-
ři, a tak nám bylo teplo. Po večeři 
jsme nacvičovali scénku na škol-
ní akademii.

Poslední den jsme se sbalili  
a vydali se do Prachovských skal. 
Prošli jsme mnoha schody, vy-
hlídkami a úzkými cestičkami 
mezi skálami. Poté jsme se vrátili 
k chatkám, vzali si batohy a šli 
na vlak. Několika vlaky jsme se 
dostali až do Bystřice, kde si nás 
vyzvedli naši rodiče a jeli jsme 
domů. Snad jsme si to tam všich-
ni užili.

Markéta Janečková

Pestrá jarní Borověnka
Po zimní sezóně věnované pře-

devším koledám čekala na jaře 
děti z Borověnky  četná a velmi 
různorodá vystoupení.

Velikonoce byly ve znamení 
jarního folklóru – na bystřický 
Eden jsme připravili bohatý pro-
gram. Nejprve jsme vynesli smrt-
ku a snažili se přivolat jaro, násle-
dovalo předvedení velikonočních 
zvyků, pásmo Jarní pastva a tra-
diční Řehořská koleda. Vystou-
pení doplnila sólová vystoupení 
našich zpěváčků. 

O týden později jsme úplně 
změnili taneční styl. Divoženky 
z Borověnky vyrazily na taneční 

soutěž Best Dance cup, kde před-
vedly náročný tanec na původně 
cikánskou píseň Amarisi přepra-
covanou do moderního stylu.

A další víkend – naše šikovné 
zpěvačky, které uspěly v kraj-
ském kole soutěže Zpěváček, Ka-
teřina Skokanová, Lucie Houd-
ková a Monika Trdá, zazpívaly  
na koncertě zpěváčků v Třebíči.

29. dubna jsme již tradičně 
oslavili Den tance v Nedvědici, 
kde tanečnice a tanečníci z Boro-
věnky od těch nejmenších škol-
káčků až po téměř dospělé Divo-
ženky předvedli vystoupení Jožin 
z bažin, Splašil se kůň našíř, Láďa 
jede lodí, Oliver Twist a  Amarisi.

Vyvrcholením tohoto období 

pak bylo pozvání na folklórní fes-
tival Zaplétání máje do Jihlavy.  
5. května zde vystoupilo 9 soubo-
rů z Vysočiny i hostující soubor  
z Hané. Borověnka zde předved-
la pásma, s nimiž uspěla na loň-
ské krajské přehlídce dětských 
folklórních souborů – Pradlenky  
a Čert a Káča. Měli jsme možnost 
zhlédnout vystoupení vynikají-
cích dětských souborů i souborů 
dospělých, a také působivé zaplé-
tání máje v podání 50 krojova-
ných tanečníků.

Celou sezónu jsme pak uzavřeli 
vystoupením na školní akademii.

A teď už hurá na prázdniny  
a tábor s Borověnkou!

Bohumila Blechová



Oběti 1. světové války

První světová válka zname-
nala smrt pro minimálně 29 

štěpánovských občanů a 6 mužů  
z Olešničky. Na pomníku padlým 
je opomenut Emil Jaroš, který byl 
jako legionář během anabáze 
smrtelně zraněn autem ve Vla-
divostoku. Byla mu amputována 
noha, ale přesto zemřel. Vytesá-
no není ani jméno Josefa Špačka 
(1874 - 1916) z Borovce-Záskalí, 
který zemřel někde u Krakova. 

Na pomníku padlým čteme 
následující jména ze Štěpánova: 

František Brychta 28 let, Franti-
šek Bartoš 22 let, Rudolf Daniel 
27 let, Ludvík Fiala 37 let - ne-
zvěstný, František Hošek 42 let, 

František Ho-
šek 22 let, Jan 
Hnědý 25 let, 
Adolf Jelínek 
18 let, Robert 
Janeček 37 let, 
Josef Kotlán 39 
let - nezvěstný, 
Jaroslav Kubík 
21 let - nezvěst-
ný, Josef Kryštof 
19 let, Ludvík 
Mareček 38 let, 
Gustav Neče-
sánek 25 let, 
Jindřich Ostrejž 
41 let, František 
Ostrejž 26 let, 
Jaroslav Ostrejž 
22 let, Josef On-
dráček 27 let, Ja-
roslav Ondráček 

20 let, Josef Příhoda 27 let, Josef 
Průša 22 let, Vojtěch Pečman 
18 let, Metoděj Tomášek 42 let, 
František Ulrich 21 let, Josef Va-
lach 36 let, Bohumil Vrbka 19 let 
a Jan Žáček 21 let. Z Olešničky: 
Jan Humpolíček 31 let, Jaroslav 
Hřebíček 19 let, František Pospí-
chal 25 let, František Sedlák 44 
let, František Štarha 22 let a Fran-
tišek Valík 22 let.

Mezi přílohami k obecní kro-

nice je krasopisně psaný notýsek, 
který dokládá osudy některých 
vojáků. Tak byl Gustav Štarha 
těžce zraněn u Buzuluku, Rudolf 
Daniel padl na Uralu, Metoděj 
Kroupa „pochodil mnoho ruských 
krajů v různých zaměstnáních“, 
Jan Čupr „provozoval v Rusku ko-
vářství“, František Bílý v červnu 
1918 onemocněl malárií, Vrati-
slav Kubík prošel ruskou, srbskou 
i italskou frontu, totéž i Vincenc 
Ostrý. Alois Uhlíř a Rudolf Kunc 
byli také na srbské, ruské a ital-
ské frontě, aby nakonec bojovali 
na Slovensku. Ludvík Šmarda 
byl pro nemoc v únoru 1915 pro-
puštěn, Hubert Matoušek „jako 
omrzlý propuštěn“ v roce 1917, 
František Tomášek se až v květ-
nu 1920 vrátil ze Slovenska, Karel 
Polák sloužil v Pule na křižníku. 
Z uvedených se stali starosty Ště-
pánova Metoděj Kroupa, Hubert 
Matoušek a František Tomášek, 
Vratislav Kubík pak předsedou 
MNV. 

Zraněni, z toho mnozí těžce, 
byli Gustav Štarha, František On-
dráček, Cyril Humpolíček, Alois 
Jurman, Ota Kubík, Vincenc Os-
trý, možná i další. Z poznámek  
u jmen padlých zaujmou některé 
podrobnosti. František Brych-
ta byl zajat už v říjnu 1914, ale  
v zajetí po roce zemřel. Jak se čas-
to zanedbatelná maličkost doká-
zala vymstít! Tak třeba František 

Bartoš „uhřál se pod těžkým bato-
hem a zemřel“. František Hošek 
(1892) z č. 5 „přešel k Srbům, ale 
zase vrátil. Podlehl nemoci.“ Josef 
Kryštof „u Litvinova při vedetě 
dostal dumdum střelu“. Fiala padl 
u Břežan, Jelínek na Soči, Jaroslav 
Ondráček byl střelen do hlavy  
na ruské frontě, Ulrich padl v Ty-
rolích, Žáček zemřel v Sarajevě. 
U jména Josefa Ondráčka stojí 
věta: „Vybuchl jim granát vlastní 
při štípání polena.“

Ještě horší důsledky měla 
chuť Františka Ostrejže na tep-
lou kávu. Pisatel zaznamenal, že  
„na ruské frontě u Břežan po služ-
bě chtěl uvařit kávu, čímž upo-
zornil Rusy, kteří těžkou střelbou 
zasáhli zplna celý kryt s 12 vojáky, 
kteří všichni zahynuli“.

Z poměrně malého Vrtěžíře 
padlo 12 mužů, kteří se po 19 
letech také dočkali svého pomní-
ku.

Před válkou prchali z Itálie tzv. 
„vlašští uprchlíci“, z nichž našlo 
41 azyl ve Štěpánově. Byli zde 
ubytováni 28. 5. 1915, dvanáct 
dětí chodilo do zdejší školy, něko-
lik „Vlachů“ zde zemřelo, ostatní 
odešli domů 23. ledna 1919.

Válka skončila, Češi a Slováci 
získali samostatnost a všichni če-
kali lepší život v nové republice…

Hynek Jurman
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INFORMACE  Z  MATEŘSKÉ  ŠKOLY
V mateřské škole jsme se pře-

houpli do posledního období 
školního roku a nadále jsme se 
zaměřovali na rozvoj dětí v nej-
různějších oblastech. Snažili jsme 
se k dětem přistupovat v duchu 
našeho motta: „Hra, pohádka, 
písnička, to je naše školička“. To 
se nám dařilo prostřednictvím 
her, pohybových aktivit, zážit-
kových akcí a různých projekto-
vých dní jako např. Čarodějnic-
ký den v propojení se ZŠ, oslavy 
Dne Země, Den matek, Den otců. 
Dále také kulturním programem 
přímo ve školce nebo návštěvou 
hudebního koncertu v KD v Bys-
třici nad Pernštejnem, vystoupe-
ním skupiny MARBO v ZŠ, za-
pojením do Školní akademie. 

V květnu proběhl zápis nových 
dětí pro další školní rok. Bohužel 
přihlášených dětí bylo více, než je 
kapacita mateřské školy. Nebylo 
tak možné přijmout všechny.

Z posledních akcí bychom vy-
zdvihli Den dětí, který jsme spo-
jili s návštěvou místních Železá-
ren spol. s. r. o. Cestu jsme pojali 
jako výpravu za pokladem, kdy 
starší děti značily cestu mladším. 
V železárnách se děti podívaly  
do provozu především v nových 
halách, povozily se v „netradič-
ním výtahu“ a nejvíce je jako kaž-
dý rok zaujal přistavený kamion. 
Pan řidič ochotně pomáhal všem, 
kteří se chtěli podívat dovnitř.  
Při loučení si každý odnášel 
velmi pěkné dárkové balíčky.  
V mateřské škole na ně pak ještě 
čekal balíček z pokladu a ovocný 
nanuk.

Za zmínku určitě stojí také 
školní výlet do ZOO Jihlava. 
Tam jsme se vypravili 7. června. 
Počasí nám přálo a zvířátek jsme 
viděli vskutku dost. Děti zvládly 
delší cestu autobusem, vydat-
ně svačily po celou dobu výletu 

připravené dobroty, obdivovaly  
v zoo kromě zvířátek také nejrůz-
nější průlezky a na zpáteční cestě 
řada z nich pod náporem dojmů 
usnula.

V předposledním týdnu jsme 
absolvovali ještě exkurzi do den-
ního stacionáře ROSA v Bystřici 
nad Pernštejnem. Prohlédli jsme 
si celé zařízení s pomůckami 
pro handicapované klienty. Děti 

si vyzkoušely přístroje v reha-
bilitační tělocvičně, relaxaci na 
vodní posteli v místnosti zvané 
Snoezelen a nakonec si vyrobily 
lodičku a vymalovaly obrázek. 

Na závěr bychom Vám všem 
chtěli popřát krásné léto a dětem 
příjemné prázdniny, aby načer-
paly energii do nového školního 
roku.

Učitelky z MŠ
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V lednu letošního roku pro-
běhla volba nových členů výboru 
fotbalového klubu FK Železár-
ny Štěpánov a byl rovněž zvolen 
nový předseda výboru. Novými 
členy výboru byli zvoleni: Jiří Lu-
kášek, Roman Hrubeš, Jiří Krou-
pa, Luboš Císař, Tomáš Špráchal, 
Lukáš Macinský a Ivo Jílek

Jménem fotbalového klu-
bu bych chtěl poděkovat všem 
odstupujícím členům výboru  
za jejich dlouholetou činnost  
a čas, který věnovali práci pro 
fotbalový klub. Poděkování patří 
především dosavadnímu předse-
dovi výboru panu Miloši Havel-
kovi za jeho mnohaletou činnost 
pro štěpánovský fotbal.

Zhodnocení sezóny 2017 - 2018
Tým mužů se v letošní sezóně 

potýkal se značnými neúspěchy  
a přezimoval na posledním mís-
tě. Po zimní přestávce došlo  
k posílení mužstva a zlepšení pří-
stupu hráčů k tréninku. V jarní 
části sezóny bylo hlavním cílem 
zlepšení hry a odvrátit hrozící 
sestup do nižší soutěže. Mužstvo 

nakonec skončilo na 11. místě  
a udrželo se v 1.B třídě. U A-tý-
mu dojde v nové sezóně ke změ-
ně na postech trenérů a mužstvo 
jako hlavní trenér povede pan Jiří 
Kroupa.

V uplynulé sezóně byl obnoven 
dorost, který i s minimem hrá-
čů dokončil sezónu na 7. místě. 
V příští sezóně dojde k posílení 
mužstva na hráčských i trenér-
ských postech. Naši žáci se v le-
tošní sezóně umístili na pěkném 
4. místě základní části. V násle-
dující sezóně dojde i u tohoto 
mužstva k posílení na trenér-
ských pozicích. Naši nejmladší 
fotbalisté (přípravka) začali sezó-
nu nadějně a každým týdnem se 
zlepšovali, což svědčí o dobrém 
talentu štěpánovských fotbalis-
tů. U těchto nejmladších hráčů je 
vidět opravdová radost z fotbalu. 
Také u přípravky dojde k posílení 
trenérských řad.

Nový výbor se rozhodl do bu-
doucna zlepšit především práci  
s mládeží a přilákat více dětí  
k fotbalu. Jedním z mnoha úko-
lů výboru je zajistit údržbu dvou 

t r a v -
n a t ý c h 
h ř i š ť .  
V období 
vegetace 
je potře-
ba sekat 
t r á v n í k 
3x týd-
ně na 
h lavním 
hřišti a 1x týdně na vedlejším.  
V letošní sezóně však bohužel 
došlo k poškození dosud dlouho 
sloužící sekačky. Momentálně 
je dočasně užívána jiná sekač-
ka, kterou laskavě zapůjčil jeden 
z členů fotbalového klubu pan 
Zdeněk Čupr. Z důvodu nutnos-
ti pořízení nové sekačky byla 
městysu Štěpánov zaslána žádost  
o mimořádný finanční příspěvek, 
kde nám bylo doporučeno obrátit 
se na sponzory. V této souvislosti 
jsem vedl několik jednání, jejichž 
výsledkem je příslib sponzora 
Železárny Štěpánov na úhradu 
50 % nákladů na novou sekačku. 
Na městys byla v květnu podána 
žádost o mimořádný příspěvek 

na druhou polovinu nákladů  
a doufáme, že zastupitelé měs-
tysu v letošním napjatém roz-
počtu naleznou finanční rezervu  
pro zakoupení nové sekačky.

Závěrem bych chtěl poděkovat 
našemu generálnímu sponzorovi 
Železárny Štěpánov za dlouhole-
tou podporu fotbalu, poděková-
ní patří také městysu Štěpánov 
za každoroční štědrou finanční 
podporu mládeže a všem ostat-
ním sponzorům za finanční  
i materiální pomoc fotbalu  
ve Štěpánově. V neposlední řadě 
děkuji všem členům, trenérům  
a hráčům fotbalového klubu  
za jejich odvedenou práci.

Jiří Lukášek

FOTBALOVÝ  KLUB  FK  ŽELEZÁRNY  ŠTĚPÁNOV

F O T B A L O V Á  P R E M I É R A
Už delší dobu si naše členky 

pohrávaly s myšlenkou uspořá-
dat fotbalový zápas mezi ženami 
a dorostem. Nadšení nám nechy-
bělo, ale s počtem hráček to bylo 
horší. A tak se začaly přemlouvat 
přítelkyně, kolegyně, dcery, ka-
marádky dcer, spolužačky dětí... 
A vyšlo to! Ženské družstvo bylo 
na světě!

A pak se trénovalo a trénova-
lo... A 8. května se hrálo. Ženy 
proti dorostu. Amatérky proti 
zkušeným fotbalistům. Prostě 
super kopaná, u které se naštěs-
tí nehledělo na přísná pravidla, 
velikosti branek ani hrací plo-
chy. Šlo totiž hlavně o zábavu...  
A o góly…  A těch tedy padalo! 
Fanouškům vůbec nevadilo, že 

hlavně do naší branky. A co te-
prve fanynky! Ty dokázaly ocenit 
už jen to, že se umíme trefit do 
míče! Tak bezvadnou atmosféru 
nám mohou závidět i vyhlášené 
fotbalové kluby. A k závidění byli 
i naši hvězdní hosté, kteří s tro-
chu  vylepšeným vzhledem mezi 
ženy zapadli. 

Jedinou vadou na kráse byl 
fakt, že hráči vítězného družstva 
se rozprchli dřív, než se začaly 
rozdávat odměny, proto jich bylo 
odměněno jen pár. Doufám, že je 
to neodradilo a kopnou si proti 
nám zase příště.

PS: Když píšu nám, myslím tím 
i neaktivní hráčky, tj. ty, které ne-
pobíhají na hřišti, ale duchem se 
cítí členkami týmu. 

Lenka Malá

I minulou zimu chodila parta 
kluků a chlapů hrát do školní 
tělocvičny basketbal. Občas vy-
hráli, jindy prohráli, ale přede-
vším se proběhli, zpotili a po-
bavili. Obrázek je ohlédnutím  
za minulou sezónou, aktéři se už 
teď těší na tu další.

-HJ- foto: D. Pučálka

V sobotu dne 16. 6. 2018 se  
ve Štěpánově nad Svratkou kona-
ly III. Pivní slavnosti, které pořá-
dal penzion Hodůnka. Jako kaž-
dý rok jsme pořádali soutěže pro 
děti, včetně malování na obličej.

Kromě čepování více druhů 

piva, grilování kýty a steaků, 
jsme letos i poprvé nabízeli tři 
druhy klobás z udírny. O večerní 
zábavu se nám postarala kapela 
Karel Gott revival Morava, která 
byla úžasná a o zábavu se u nás 
znovu postarají poslední den  
v tomto roce. Rádi bychom tou-
to cestou poděkovali všem, kteří 
se došli pobavit a zachovali nám 
přízeň. Těšíme se na další ročník 
Pivních slavností, které se budou 
konat v sobotu 15. 6. 2019. Jste 
všichni srdečně zváni. 

Kolektiv penzionu Hodůnka

P I V N Í   S L AV N O S T I

ŠTĚPÁNOVSKÝ BASKETBAL


